
Reunió Fòrum ciutadà AL21  

Elaboració nou Pla d’Acció – Àrea Educació i formació 

Dia 15 d’abril de 2014. Sala de Plens de sa Fàbrica a les 19.30h 

Regidors: 

Vicenç Vidal, àrees de Participació Ciutadana i cooperació, d’ Administració Municipal, 

d’Hisenda i Pressuposts. 

Xisca Torres, àrees de Promoció económica, de Turisme, de Serveis socials, 

Benestar i Sanitat. 

Maria Ramon, àrees de Cultura i Festes Populars, d’Educació i Joventut. 

Albert Salido, àrees de Medi ambient i d’Esports. 

Antoni Asensio, àrea de Manteniment. 

Tècnics municipals: 

Suyapa Ginard, educadora de Medi obert. 

Pilar Tous, coordinadora Agenda Local 21. 

Docents de l’Escoleta municipal. 

Director Escola de Música i Dansa. 

Ciutadans: 21 

El regidor de Participació ciutadana, Vicenç Vidal, dona la benvinguda i les gràcies 

als assistents, explica breument el context de l’Agenda Local 21 i l’objectiu de la 

convocatòria.  

Apunta la novetat, front el pla d’acció anterior, de dedicar una línia estratègica a 

Educació i formació, a causa del canvi de context en relació a 2007, quan els temes 

Mediambientals i d’equipaments tengueren més pes. 

Acte seguit passa la paraula a Pilar Tous i tots els regidors es retiren de la sala. 

Es projecta la presentació (adjunta) explicant, en primer lloc, com s’organitzarà la 

tasca de fer el nou pla d’Acció el àmbits definits per les properes reunions i el 

calendari. 

Es fa un repàs a la situació i les competències dels àmbits educatius d’actuació 

municipal i els temes proposats per les APIMAS de l’Escoleta, l’Escola i l’Institut.  



Es planteja la proposta de feina en grups de detectar els punts forts i els punts 

febles del panorama educatiu local. Posteriorment, debatre sobre les propostes 

municipals d’establir els criteris de distribució de la subvenció municipal per a llibres 

de text (10.000€) i de constituir un Consell Educatiu Local amb la participació de tots 

els agents implicats; a més de les propostes plantejades per les APIMAS. I que 

finalment es plantegin propostes i suggeriments d’accions a realitzar. 

Es recomana concreció i sobretot tenir en compte els àmbits i límits de competència 

municipal. 

Es formen quatre grups de treball, que després de 45 minuts de feina plantegen les 

següents conclusions: 

PUNTS FEBLES 

o Manca de comunicació entre les entitats implicades en el procés educatiu. 

o Manca de participació dels responsables dels centres educatius. 

o No es recull la veu dels preadolescents. 

o Manca de coordinació i difusió de les activitats que es fan al poble. 

o Deficient infraestructura del Casal de joves. 

o Manca oferta educativa per a adults. 

o Manca carril bici i formació viària 

o Obsolescència del Pla municipal de drogues. 

o Conflictivitat general dins l’àmbit educatiu (politització). 

o Excés de llibres i deures pels alumnes de 6 a 16 anys. 

o Retallades al sistema educatiu de les administracions supramunicipals. 

PUNTS FORTS 

o Gran oferta d’activitats al poble. 

o Voluntat de coordinació entre agents implicats. 

o Paper dinamitzador de la Biblioteca municipal. 

o Tasca del Casal de Joves i de l’Esplai. 

o La realització del Programa PISE. 

o La voluntat de participació ciutadana. 

o El context socio-econòmic-cultural del poble. 

o Obertura dels espais dels centres educatius els horabaixes. 

o Bus “verbenero”. 

PROPOSTES 

o Crear el Consell Escolar Local (CEL). Començar amb la constitució d’una 

Comissió de creació del CEL. 

o Consensuar entre tots els centres educatius agafar els mateixos dies de festa. 



o Que els Serveis Socials dictaminin l’atorgació de subvencions de llibres de 

text. 

o Dinamitzar la reutilització de llibres de text. 

o Eliminar la utilització de llibres de text. 

o Coordinar entre la Biblioteca i l’Institut la tria i utilització dels llibres de lectura. 

o Que el CEL faci aportacions al Llibre verd de l’Educació. 

o Celebrar un Firó informatiu-formatiu al voltat del alumnes amb necessitats 

educatives especials. 

o Organitzar un Simpòsium metodològic sobre aprenentatge i fracàs escolar. 

o Fer divulgació de la història de la música per a totes les edats. 

o Fer una agenda d’activitats setmanals impresa per distribuir als comerços. 

o Canviar l’horari de les revetles, que comencin i acabin més prest. 

o Fer la revetla de sant Pere el dia 28, independentment del dia de la setmana 

que sigui. 

o Organitzar xerrades educatives familiars sobre les festes i les conseqüències. 

o Estudiar el paper de La Policia Local – fer l’ordenança cívica. 

Durant la recollida de propostes s’articula una mica de debat sobre diverses 

qüestions. Sobretot es parla del plantejament del canvi de model de les festes per 

tal d’evitar l’efecte cridada a joves de fora del poble per evitar massificació i 

conflictes. També es fa patent la manca de participació de professors o 

responsables dels centres educatius no municipals, Escola i Institut, i de la poca 

participació per part de pares i mares. 

S’explica que algunes de les propostes es plantejaran als Fòrums d’altres àmbits 

com el social i sanitari per temes de Festes, o el de Medi ambient per temes de 

mobilitat. 

A les 22.06h es tanca la reunió.  

 


